
ZAPISNIK

14. sjednice Upravnog i Nadzornog odbora Hrvatskog meteorološkog društva
održane 10. veljače 2023. u 17:00 sati, virtualno putem Zoom aplikacije

Prisutni: Vesna Đuričić, Ivan Güttler, Nikola Vikić-Topić, Jadran Jurković, Vjeran Magjarević, Mladen Rupčić,
Petra Sviličić, Antun Marki, Ivan Ljuština, Tanja Likso (gost), Damjan Jelić (gost), Domagoj Dolički (gost)

Ispričani: Ksenija Cindrić Kalin

Dnevni red:
1. Prihvaćanje zapisnika s 13. virtualne sjednice UO održane 15.11.2022.
2. Status projekta KvarnerExtrem
3. Pozajmica financijskih sredstava
4. Status Hrvatskog meteorološkog časopisa Vol. 56
5. Izvještaj o osnivanju Lokalnog organizacijskog odbora za godišnju skupštinu EMS 2025
6. Poziv za suorganizacijom međunarodne znanstvene konferencije "Agricultural Challenges to
Climate Changes"
7. Meteorološki izazovi 9
8. Prijava na novi projekt EU
9. Obilježavanje Svjetskog meteorološkog dana – nominacija za priznanja HMD-a
10. Zahtjevi za Novenu
11. Promjene u članstvu HMD-a
12. Razno

Ad 1. Prihvaćanje zapisnika s 13. virtualne sjednice UO održane 15.11.2022.

Predsjednica V. Đuričić pita ima li dopuna ili ispravaka zapisnika 13. sjednice UO HMD-a koja je održana
virtualno 15. studenoga 2022. Nije bilo dopuna niti ispravaka te je zapisnik jednoglasno prihvaćen.

Ad 2. Status projekta KvarnerExtrem

Voditeljica projekta KvarnerExtrem V. Đuričić obavještava da je 21. prosinca 2022. predan ZNS-4. PT2 ima 30
dana za odobrenje te zatim još 15 dana za nadoknadu sredstava, za oboje rok je već prošao.

17. i 18. siječnja 2023. na Krku su održani Radionica za poljoprivrednike i volontere i Sastanak s
predstavnicima javne uprave i interventnih službi. Glavni cilj je bio predstavljanje mobilne aplikacije. Radionica
je trebala biti u hibridnom obliku, ali zbog tehničkih problema na lokaciji nije bilo on-line komponente.
Radionica je snimana, a snimka je stavljena na YouTube kanal HMD-a
(https://www.youtube.com/watch?v=cT_ic-GApeQ) koji je tom prilikom otvoren. Na Krk su išli Damjan Jelić,
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Petra Sviličić, Vesna Đuričić te dvoje studenata, Domagoj Dolički i Karla Jambrošić.

Ad. 3. Pozajmica financijskih sredstava

Na računu HMD-a financijska sredstva su gotovo iscrpljena, a postoji još neplaćenih računa za projekt
KvarnerExtrem. S obzirom na to da nadoknada sredstava za projekt KvarnerExtrem po ZNS-u 4 znatno kasni,
predsjednica HMD-a V. Đuričić sklopila je sporazum o partnerstvu s tvrtkom ORING-ENG d.o.o. čiji je vlasnik
Vedran Pustišek, inače suradnik na projektu KvarnerExtrem, temeljem kojeg će nam ORING-ENG pozajmiti
financijska sredstva. Prema sporazumu ta ćemo sredstva vratiti ORING-ENG d.o.o.-u čim dobijemo povrat
sredstava po ZNS-u 4. I. Güttler je postavio pitanje poreznih obveza prilikom vraćanja sredstava na što su
sudionici sastanka dobili odgovor da ne postoji takav trošak za HMD.

Ad 4. Status Hrvatskog meteorološkog časopisa Vol. 56

T. Likso obavještava da je od posljednjeg sastanka UO-a jedan članak u potpunosti prošao postupak
recenzije, a još jedan članak je zaprimljen te čeka na recenziju. Time će ukupni broj članaka u HMČ-u 56 biti 6.
Manji problem stvara odugovlačenje u recenziranju članaka i kašnjenje odgovora recenzenata na e-poruke,
što je cijeli proces usporilo, ali ipak se sve pokrenulo s mrtve točke. Za sad je teško reći kada bi HMČ Vol. 56
mogao biti spreman za prijelom i tisak, no recenzije bi okvirno mogle biti gotove do kraja ožujka. Ukrajinskim
znanstvenicima koji su se ranije javili HMČ-u poslan je poziv da pošalju svoje radove za HMČ, međutim nisu
se odazvali.

Predsjednica V. Đuričić izražava nadu da će HMČ broj 56 bit gotov i tiskan do ljeta.

Ad 5. Izvještaj o osnivanju Lokalnog organizacijskog odbora za godišnju skupštinu EMS 2025

V. Magjarević i K. Cindrić Kalin sredinom prosinca su posjetili dvije potencijalne lokacije za održavanje
godišnje skupštine EMS 2025 u Zagrebu, Katoličko Sveučilište i Ekonomski fakultet. Zbog dobrog položaja,
izgleda i rasporeda prostorija za sastanke više im se svidio Ekonomski fakultet za ovu prigodu. Cijena je oko
20.000 eura za svaku od tih lokacija što je unutar budžeta EMS-a. Od splitskog FSB-a vrlo vjerojatno će se
odustati zbog toga što EMS preferira izbjegavanje ljetne gužve, a i žele da se godišnja skupština održi u
glavnom gradu Hrvatske. Ipak, za sad je i splitski FSB još uvijek aktualna opcija.

Predstavnice EMS-a Martina Junge i Katrin Krüger planiraju dolazak u Zagreb tijekom svibnja kada će posjetiti
lokacije i odlučiti koja je povoljna za održavanje godišnje skupštine EMS-a.

Ad 6. Poziv za suorganizacijom međunarodne znanstvene konferencije "Agricultural Challenges to
Climate Changes"

Danijel Jug s fakulteta Agrobiotehničkih znanosti iz Osijeka pozvao je HMD da bude suorganizator
međunarodne znanstvene konferencije „Agricultural Challenges to Climate Changes" koja će se održati od 19.
do 22. rujna 2023. u Osijeku. Prijedlog za sudjelovanje u organizaciji je prihvaćen jednoglasno.

Traže se prijedlozi članova HMD-a koji bi bili članovi organizacijskog i znanstvenog odbora. Potrebna je po
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jedna osoba za svaki odbor. D. Dolički će se raspitati među članovima studentske sekcije ima li zainteresiranih
za organizacijski odbor. N. Vikić-Topić je predložio P. Sviličić za znanstveni ili organizacijski odbor. D. Jelić je
predložio B. Omazića i M. Telišman Prtenjak za znanstveni odbor. Odluka će se donijeti do kraja idućeg tjedna.

Ad 7. Meteorološki izazovi 9

Potrebno je što prije odrediti datum održavanja Meteoroloških izazova 9 (MI9) zbog rezervacije prostora u
Krašu. V. Đuričić predlaže 23. i 24. studenoga 2023. Do četvrtka 16. veljače 2023. UO će razmisliti i obavijestiti
Predsjednicu i ostale članove UO-a o drugim prijedlozima za datum održavanja. Ako se nitko ne javi, rezervirat
će se termin 23. i 24.11.2023.

P. Sviličić je predložila da tema Tema MI9 bude agrometeorologija što su svi prisutni prihvatili.

Uz to, jedna sekcija će biti posvećena zrakoplovnoj meteorologiji zbog toga što će u studenom 2023. biti točno
100 godina od prvih meteoroloških mjerenja zrakoplovom na što je pažnju skrenuo J. Jurković.

Ad 8. Prijava na novi projekt EU

D. Jelić iznosi da je objavljen novi natječaj na koji bi HMD mogao prijaviti projekt kao nastavak na projekt
KvarnerExtrem. Riječ je o natječaju koji će financirati projekte koji se bave sprječavanjem širenja lažnih vijesti
(eng. fake news). V. Đuričić podržava ideju prijave projekata na natječaje, ali ističe da je važno naći ljude koji
će se baviti administrativnim poslovima na projektu.

D. Jelić u izlaganju predstavlja natječaj i svoju ideju koja se bazira na provjeri meteoroloških informacija
objavljenih u hrvatskim medijima – riječ je o nekoj vrsti meteorološkog „factcheckera“ čime bi se smanjila
količina meteoroloških netočnosti objavljenih u medijima, a povećala količina kvalitetnih i provjerenih
meteoroloških informacija.

Iznos financiranja u ovom natječaju je 100.000 – 200.000 eura po projektu, financiranje je 100 %-tno, a
trajanje projekta je do 30 mjeseci. Moguće je imati partnera na projektu, za što je D. Jelić kao prijedlog dao
PMF. Rok za prijavu projekta je 20. travnja 2023. Jedan od rezultata projekta bio bi stvaranje brenda
„Approved by HMD“ i platforme za provjeru informacija. Uz to objavio bi se online rječnik meteorološke struke.
Moguće je zapošljavanje na projektu, do 20 % radnog vremena.

I. Güttler podsjeća na uobičajeni problem svjetskih i domaćih factchecker stranica, uključujući i najpoznatijeg
hrvatskog Faktografa – a to su optužbe dijela javnosti za pristranost i objavljivanje neprovjerenih činjenica.
Nadalje, pita se kako ćemo riješiti potencijalne nesuglasice oko nekih meteoroloških tema unutar samog
projektnog tima - za primjer je dao problem klimatskih promjena oko kojeg nisu niti svi meteorolozi potpuno
složni te postoje razlika između klimatologa i meteorologa koji klimatska istraživanja samo površno prate.

V. Đuričić upozorava da je minimalna vrijednost projekta (100.000 eura) 16 puta veća od godišnjeg prometa
HMD-a, no unatoč tome sviđa joj se ideja projekta.

J. Jurković ističe da mu je ideja projekta zanimljiva te podsjeća da je u prošlosti već bilo inicijative u Društvu
prilikom koje je na hrvatski jezik preveden dokument o skepticizmu oko klimatskih promjena. Ipak, postavlja

Zapisnik Upravnog odbora HMD-a 10. veljače 2023. stranica 3 od 5



pitanje imamo li kao Društvo kapacitet za provedbu ovakvog projekta.

D. Jelić poziva P. Sviličić i N. Vikić-Topić da se aktivno uključe u projekt, no oboje se zahvaljuju zbog velikog
broja privatnih i poslovnih obaveza. Ipak, potvrđuju da će pomagati u radu na projektu koliko god će moći.

Također, pozvana je i Studentska sekcija da se uključi u rad projekta.

Zaključak je da će se za početak poslati e-poruka svim članovima Društva, kao poziv na iskaz interesa za
sudjelovanje u projektu, s obzirom na to da je potreban određen broj ljudi koji bi surađivali na projektu. Poziv
će skupa sastaviti A. Marki i D. Jelić nakon 20. veljače, a poslat će ga N. Vikić-Topić prije kraja veljače.

Ad 9. Obilježavanje Svjetskog meteorološkog dana – nominacija za priznanja HMD-a
Proslava Svjetskog meteorološkog dana ove će se godine održavati u Splitu, a HMD će, kao i svake godine,
sudjelovati kao suorganizator uz DHMZ. Tema je The Future of Weather, Climate and Water across
Generations. Bit će osiguran prijevoz autobusom za zaposlenike DHMZ-a i nekoliko članova HMD-a
(Predsjednicu i dobitnike priznanja HMD-a).

I. Güttler predložio je Petra Golema kao kandidata za priznanje mladom meteorologu te Višnju Vučetić kao
kandidatkinju za priznanje za životno djelo što su podržali Petra Sviličić i Vesna Đuričić.

Iako nije tema ove točke, I. Güttler je istaknuo da bi predložio N. Vikić-Topića za nagradu Hrvatskog Sabora za
popularizaciju znanosti kad za to dođe vrijeme s čime se V. Đuričić složila.

Predsjednica moli članove UO da svoje prijedloge za pet kategorija priznanja pošalju e-poštom do kraja idućeg
tjedna nakon čega će se glasati za svaki prijedlog.

Ad 10. Zahtjevi za Novenu

N. Vikić-Topić iznosi da ćemo imati zahtjeve prema Noveni koja održava internetske stranica Društva.
Potrebno je:

● prebaciti članarinu, uplatnice i dugove u eure na stranici administratora
● automatizirati slanje uplatnica na e-poštu članova čim se kreira novo zaduženje (jednom godišnje)
● dodati novi status člana „Zamrznuto članstvo“ koji privremeno ne plaćaju članarinu
● preminule članove maknuti s liste dužnika

Također, u bližoj budućnosti bismo trebali razmisliti o modernizaciji internetskih stranica Društva te, ako se na
istu odlučimo, uvrstiti tu stavku u plan rada i financijski plan za 2024.

Svi prisutni su se složili.

Ad 11. Promjene u članstvu HMD-a

N. Vikić-Topić obavještava prisutne da su iz Društva istupili sljedeći članovi: Lamjana Jurčec, Silvana Boško,
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Ivan Golić, Dušan Bižić, Ana-Marija Flajpan, Aldo Šverko, Delia Šverko i Lukša Kraljević.

Ad 12. Razno

N. Vikić-Topić iznosi da je dug od članarina smanjen nakon posljednje opomene poslane e-poštom. Neki su
članovi tu opomenu shvatili ozbiljnije te su platili dug, drugi su iskazali interes za plaćanje u nekoliko rata, treći
su tražili brisanje iz članstva. Ima još onih članova koji nisu platili dug niti odgovorili na e-poruku odnosno
iskazali interes za podmirivanjem duga te će oni biti kontaktirani telefonom.

D. Jelić skreće pažnju da će uskoro ponovno ići poziv za projekte za „Jačanje kapaciteta OCD-a za
odgovaranje na potrebe lokalne zajednice“, poput onog na koji smo prijavili KvarnerExtrem te dobili sredstva
za isti.

M. Rupčić otvara temu izleta HMD-a kojih nije bilo posljednje tri godine zbog pandemije COVID-19. Izlet treba
početi planirati na vrijeme. Razmatra se organizacija proljetnog izleta, potencijalno u lipnju, te se postavlja
pitanje bi li taj izlet bio jednodnevni ili dvodnevni. Kao potencijalna odredišta spominju se Istra i Cres, no za
Cres se svi slažu da bi trebao biti dvodnevni izlet. Zaključak je da bi prvi sljedeći izlet trebao biti jednostavniji,
lakše dostupan te jednodnevni pa se mole članovi UO-a da pošalju svoje prijedloge Predsjednici do kraja
sljedećeg tjedna.

N. Vikić-Topić obavještava da su na račun HMD-a krajem prošle godine sjela sredstva MZO-a za potporu rada
udruga RH, oko 17.000 kuna, za što smo se javili na natječaj prošle jeseni.

Sastanak je završio u 19:20.

Zapisničar: Nikola Vikić-Topić
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